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Bár a hazai természeti adottságok rendkívül kedvezőek, a napenergia-hasznosítás még mindig 
nem éri el a magyarországi megújuló alapú energiafelhasználás egyszázad százalékát sem.  

Mi akadályozza leginkább a napenergia-hasznosítás növekedését? 

 A hazai napkollektor-felület egyelőre mindössze kb. 100 000 m2-t tesz ki, erősen terjednek 
azonban a napkollektorok a lakossági szektorban. Ugyanakkor az önkormányzatok és 
intézmények egyelőre csak alacsony keresletet támasztanak. 

- Mi a feltétele annak, hogy ez a növekedés a lakosság terén ne torpanjon meg, illetve hogy a 
piac még nagyobb lendületet kapjon?  

- Mi szükséges ahhoz, hogy nagyobb számban valósuljanak meg önkormányzati 
beruházások?  

 
 Hazánkban kb. 300-400 kWp a napelemek beépített kapacitása. Ez elenyésző a 

németországi 3,8 millió kWp-hez képest, de messze elmarad a csehországi 3900 kWp mögött 
is.   

- Mik a főbb problémák a háztartási méretű, illetve a nagyobb kapacitású napelemes 
rendszerek esetében?  
- Mekkora lenne az “optimális” kötelező átvételi ár napelemmel termelt villamos energia 
esetében?  

 
 A piaci szereplők alacsonynak ítélik meg a kezdő beruházáshoz nyújtott állami támogatás 

mértékét mind a napelemek, mind a napkollektoros beruházásokat tekintve.  

- Mekkora lenne az “optimális” támogatási arány, amely megnöveli a keresletet, de ésszerű 
az ehhez igényelt források tekintetében is?  
- Mi a feltétele annak, hogy több sikeres pályázat szülessen a KEOP forrásainak elnyerésére?  

 
 A napelemek (háztartási méretű kiserőművek) hálózatra csatlakoztatása tapasztalatok 

alapján problémás. 

- Mik a tapasztalt nehézségek? 
- Hogyan lehetne országszerte egységesíteni a feltételeket és az engedélyeztetést? 

 
 Sok hazai vállalkozás rossz szakmai színvonalt képvisel, ezzel rontja a megbízható cégek 

hírnevét és lehetőségeit.  

- Hogyan szűrhetőek ki a megbízhatatlan vállalkozások?  
- Hogyan szűrhetőek ki a nem megfelelő minőségű termékek?  

 Milyen egyéb problémák vannak? 

 Mit vár el a szakma a döntéshozóktól? 

Az Energia Klub fontosnak tartja, hogy a napenergia-termelés érintettjei megvitassák a fenti, 
valamint a résztvevők által felvetett egyéb kérdésről alkotott nézeteiket, és közösen jelöljék ki 
a követendő, ideális irányvonalat.  

           A szervezők 


